
 

 

 

 

ZÁPIS 

z 7. řádného zasedání Vědecké rady Fakulty Strojní TUL 
konaného dne 31. května 2023 

 
Členové vědecké:  

Přítomni:        Omluveni:  

Ing. Luboš Běhálek, Ph.D.       doc. Ing. Jan Boháček, Ph.D. 
prof. Ing. Jaroslav Beran, CSc.      prof. Ing. Robert Čep, Ph.D. 
doc. Ing. Martin Bílek, Ph.D.       prof. Ing. Karel Fraňa, Ph.D. 
Ing. Jiří Drbout        prof. Ing. Nikolaj Ganev, CSc.   
doc. Ing. Dora Kroisová, Ph.D.     prof. Ing. Ludmila Kučerová, Ph.D. 
doc. Ing. Petr Lepšík, Ph.D.      prof. Ing. Vladislav Laš, CSc.   
prof. Ing. Petr Louda, CSc.       prof. Dr. Ing. Petr Lenfeld  
prof.  RNDr. David Lukáš, CSc.      doc. Ing. Martin Luxa, Ph.D. 
doc. Ing. Miroslav Malý, CSc.       prof. RNDr. Petr Špatenka, CSc. 
doc. Ing. Jaromír Moravec, Ph.D.      doc. Ing. Jan Valtera, Ph.D. 
prof. Ing. Miroslav Mϋller, Ph.D. 
prof. Ing. Petr Noskievič, CSc. 
prof. Dr. Ing. Pavel Němeček  
prof. Ing. Pavel Novák, Ph.D. 
prof. Ing. Lubomír Pešík, CSc. 
doc. Ing. Iva Petríková, Ph.D. 
prof. RNDr. Jan Picek, CSc. 
prof. Ing. Zdeněk Plíva, Ph.D. 
prof. Ing. Milan Růžička, CSc. 
Ing. Pavel Šimák 
doc. Ing. Jiří Vejvoda, CSc. 
Ing. Tomáš Vít, Ph.D. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



 

 

 
 
1. Zahájení a schválení programu 

Děkan uvítal přítomné a na úvod poblahopřál prof. Lukášovi k ocenění Medailí statutárního města 
Liberce. Následně děkan uvedl, že by chtěl využít slavnostní výjezdní zasedání k další diskusi 
vybraných témat z předešlých zasedání a představil plánovaný program, který byl všemi přítomnými 
členy VR FS TUL schválen (22 přítomných členů). 

2. Rozšíření nabídky bakalářských studijních programů (BSP) na FS TUL 

Děkan shrnul fakta z předchozích VR související s rozšířením nabídky BSP včetně výstupu z jednání 
Průmyslové rady FS TUL. Dále představil členům VR analýzu vycházející z průzkumu realizovaného 
mezi studenty 3. a 4. ročníků gymnázií zaměřeného na preferované technické oblasti zájmu studentů. 
Následně prezentoval výstup zpracovaný umělou inteligencí k zadání „Uveď vzestupně 10 technických 
témat, která často zajímají středoškoláky“.  

 

V návaznosti na prezentovaná data byl členům VR představen koncept nového BSP s pracovním 
názvem „Průmyslová robotizace a automatizace ve strojírenství“ obsahující oblasti vzdělávání, základní 
charakteristiku a profil absolventa studijního programu. Druhou potenciální oblastí by pak představovala 
„Energetika a obnovitelné zdroje“. Děkan dodal, že v této oblasti byla dosud pouze nadefinována 
témata a FS ověřuje, zda by byla schopna zajistit realizaci programu fakultně/univerzitně. 

 

Poté děkan otevřel diskusi, do které se zapojilo 11 členů VR. Diskutující ocenili zaměření programu  
a vznesli na děkana dotazy související s délkou studia, možností uplatnění studentů v navazujících 
programech a počtem přijímaných studentů. 

 

Děkan upřesnil, že by se jednalo o výběrový 3-letý akademický studijní program, do kterého by bylo 
přijímáno 25-30 studentů na akademický rok. 

 

Dalším diskutovaným tématem byl překryv nového programu se stávajícími programy Fakulty 
mechatroniky TUL (FM). Děkan FM zmínil, že v současné době zajišťuje výuku strojařských předmětů 
v programech FM Fakulta strojní TUL a dodal, že by uvítal, kdyby na připravovaných programech FM 
spolupracovala. K průzkumu realizovaném na gymnáziích uvedl, že byl pravděpodobně zaměřen pouze 
na technické obory, které představují pouze část oborů atraktivních pro studenty. 

 

Prof. Růžička popsal přítomným aktuální situaci na ČVUT, kde dochází k analýze současného stavu 
vyučovaných předmětů v bakalářském studijním programu, který má široký základ se specializací 
v navazujícím studiu. Aktuálně je zvažováno specializovat zaměření již v BSP. První výsledky analýzy 
ukazují, že je zde potenciál k redukci některých témat v daných předmětech případně k jejich přesunu 
do navazujících programů. 

 

Děkan Moravec doplnil, že by v návaznosti na přípravu nových programů mohlo dojít k úpravě 
současného BSP na FS TUL. Muselo by se ale jednat o komplexní řešení provazující BSP i NMSP. 

 

V rámci další diskuse zazněly zkušenosti s překryvy programů na VŠB-TU v Ostravě, které mohou vést 
k problematickým mezifakultním vztahům. Diskutována byla také stávající legislativa umožňující 
realizaci programů v režimu MINOR/MAJOR a potenciální změny legislativy. 

 



 

 

 

 

Prof. Louda následně poukázal na to, že FS začíná ztrácet studenty DSP a profesory. Zároveň dle jeho 
názoru zaniká na fakultě Materiálové inženýrství. Jako důvod vidí i to, že děkan fakulty nepovolil 
transfer části pracovníků KMT na KEZ.  

 

Děkan Moravec reaguje a poukazuje na důvody, proč transfer nepovolil. 

 

Doc. Malý navrhuje zařadit blok související s politikou a rozvojem lidských zdrojů na FS TUL jako 
samostatný bod v rámci některé z dalších VR. 

 

Prof. Pešík upozorňuje, že BSP je na FS TUL složitější než NMSP a navrhuje, aby garanti označili 
v sylabech témata, která jsou nezbytná pro současné bakaláře. Dále navrhuje podrobit předměty 
v jednotlivých studijních programech analýze stejným způsobem jako na ČVUT. Zároveň je dle jeho 
názoru velmi důležitá komunikace s průmyslem nad otázkami souvisejícími s tím, co od VŠ průmysl 
požaduje. Na závěr vyzval děkana Moravce, aby sjednal schůzku mez zástupci FS TUL a ŠKODA 
AUTO.  

 

3. Výzkumný program se zaměřením na vodík 

Děkan představil přítomným nový výzkumný program, který by měl potenciální přesah i na nové BSP. 
V souvislosti s tím byla prezentována plánovaná infrastruktura a dále podané a řešené projekty v této 
oblasti.  

 

Následovala krátká diskuse, kde prof. Vít upozornil, že FS TUL nemá aktuálně odborníka, který by byl 
schopen program zaštítit. Po zkušenostech z minulosti se obává, že dojde pouze k drobení témat, která 
budou ukončena společně s koncem projektů. 

 

Děkan Moravec reagoval na připomínky. 

 

4. Informace o stavu podaných akreditací 

 

Děkan informuje přítomné o vývoji kolem podaných akreditací.  

FS TUL aktuálně získala nové akreditace s platností na 10 let pro DSP Stavba strojů a zařízení 
(P0715D270001) a Machines and Equipment Design (P0715D270002) a Technologie a materiály 
(P0788D270002) a Technologies and Materials (P0788D270001). Platnost nových akreditací je od 20. 
5. 2023. 

 

Akreditace pro řízení ke jmenování profesorem a habilitační řízení jsou odeslané na NAÚ, kde pro ně 
byla ustavena hodnotící komise. 

 

Institucionální akreditace je připravena k odeslání na NAÚ. 

 

Do následné diskuse se přihlásil prof. Louda, který upozorňuje na nízká stipendia studentů DSP  
a dodává, že ufinancovat studenty DSP není možné bez jejich dalšího zapojení do projektů. Proděkan 
Lepšík představil způsob financování studentů doktorského studia na FS TUL. Ten je založen na  



 

 

 

 

vícezdrojovém financování, dílčími zdroji jsou: základní stipendium v doktorském studiu, stipendium  
za tvůrčí a publikační činnost, projekty SGS v roli člena řešitelského týmu nebo řešitele, projekty 
školitele nebo katedry. Z provedené analýzy na FS vyplývá, že průměrný čistý příjem doktorandů na FS 
TUL byl v roce 2021 přibližně 26 tis. Kč, což více než dvojnásobně překračuje základní stipendium, 
které je často v médiích uváděno. 

 

Doc. Malý reaguje, že by téma mohlo být podrobněji řešeno na některém z následujících zasedání VR. 

 

5. Projednání složení oborových rad DSP 

Vědecká rada FS TUL dle SZŘ TUL čl. 20 odst. 3 projednala složení oborové rady DSP Stavba 
strojů a zařízení (P0715D270001) a Machines and Equipment Design (P0715D270002). 

 

Složení oborové rady:  

Předseda:  doc. Ing. Martin Bílek, Ph.D.   FS TUL 

Členové:    prof. Ing. Jaroslav Beran, CSc.  FS TUL 

doc. Ing. Miroslav Malý, CSc.   FS TUL 

prof. Ing. Jan Melichar, CSc.   FS ČVUT 

prof. Ing. Karel Fraňa, Ph.D.   Hochschule Zittau/Görlitz 

prof. Ing. Miroslav Václavík, CSc.  CRSV Liberec 

doc. Ing. Jiří Vejvoda, CSc.   Benteler a.s. 

 

Vědecká rada FS TUL dle SZŘ TUL čl. 20 odst. 3 projednala složení oborové rady Technologie  
a materiály (P0788D270002) a Technologies and Materials (P0788D270001). 

 

Složení oborové rady:  

Předseda: prof. Dr. Ing. Petr Lenfeld   FS TUL 

Členové: doc. RNDr. Věra Vodičková, Ph.D.  FS TUL 

doc. Ing. Pavel Solfronk, Ph.D.  FS TUL 

doc. Ing. Milan Edl, Ph.D.   FS ZČU 

prof. RNDr. Petr Špatenka, CSc.  FS ČVUT 

 

6. Hlasovací lístek 

Děkan v souvislosti s velkým počtem neplatných hlasů při posledních dvou habilitačních řízeních navrhl 
úpravu hlasovacího lístku. 

 

Do následné diskuse se zapojilo 6 členů VR, kteří upozornili na nedostatky navrhovaného systému.  
Na základě připomínek členů VR děkan rozhodl o ponechání stávajícího systému. 

 

 

 

 



 

 

 

 

7. Různé 

 Oslavy 70. výročí založení FS TUL 
Děkan krátkou prezentací přiblížil průběh již proběhlých akcí. 
 

8. Představení budoucího směřování ŠKODA AUTO 

Ing. Drbout představil závody ŠKODA AUTO a jejich budoucí směřování. Do následné diskuse se 
aktivně zapojilo několik členů VR. 

 
Ukončení zasedání 
 
Následovala komentovaná prohlídka závodu ŠKODA AUTO. 
 
Předpokládaný termín příštího zasedání je 13. 9. 2023. 
 
 
 
Zapsal: Ing. Tomáš Kysilka dne 31. 5. 2023                         Schválil: doc. Ing. Jaromír Moravec, Ph.D. 
 
 
 
 
 
Přílohy: 
Prezenční listina 


